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 Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

11/2023. 
 

J E G Y ZŐK Ö N Y V E  
 
Készült: 2023. október 17-én 14.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatás és falugyűlés, 

illetve ezzel egyben megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Közösségi ház nagyterme, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér 13. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Lakosság részéről: 21 fő 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi 
tagból 5 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Gyuricza Gergő képviselő. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal 
elfogadta. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Javaslom, hogy a közmeghallgatást tartsuk egybe a képviselő-testületi üléssel. 
 
A képviselő-testület a napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi 
napirendeket tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 
1. Közmeghallgatás 

- A Falugondnoki Szolgálat bemutatása 
- Tájékoztatás az elmúlt időszak gazdálkodásáról, a jövő évi tervekről 
- Lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői részéről érkező helyi 

közügyeket érintő kérdések és javaslatok 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

2. Sportcsarnok bérleti díjának felülvizsgálata 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés) 

3. Nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés) 

4. Településrendezési eszközök módosítása a tervezett M2 gyorsforgalmi út Rétság elke- 
rülő szakasza területén 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés) 
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AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 
1. Közmeghallgatás 

- A Falugondnoki Szolgálat bemutatása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A mai falugyűlés és lakossági fórum azért került összehívásra, mert településünk pályázott, és 
nyert falugondnoki szolgálat kialakítására. Az irányító hatóság kéri a falugondnoki szolgálat 
bemutatását. A falugondnoki állásra pályázatot írtunk ki, amit Sinka Renáta nyert el, tehát ő 
hivatalosan a falugondnokunk! Át is adom a szót Sinka Renátának, hogy tartsa meg 
tájékoztatóját! 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Köszönöm szépen, hogy eljöttek! Sinka Renáta vagyok – aki még nem ismer -, és szeretném 
bemutatni Szécsénkéről Hevérné Paróczi Györgyit, aki már 22 éve végzi a falugondnoki 
munkát Szécsénkén. Ő az én mentorom, aki próbál nekem segíteni, beindítani Tolmácson is 
ezt a szolgáltatást. Ellát engem jó tanácsokkal. Szeretném tájékoztatni Önöket, hogy mi is ez a 
falugondnoki szolgálat. Az idén július 1-jével indult, amihez kaptunk egy új buszt, ami 8 + 1 
férőhelyes. Ezzel a busszal már volt, aki utazott, és van, aki még nem is tudja, hogy a busz 
rendelkezésére áll a rászorulóknak. Amiben én tudok az Önök segítségére lenni az, például a 
gyógyszerkiváltás, nagyon szívesen kiváltom a felírt gyógyszereket, vagy leviszem a 
rászorulót a gyógyszertárba. Ha valaki nem tud – mozgásában korlátott – szakrendelésre, 
vagy akár egy vérvételre lemenni Rétságra, ezt is megoldjuk. Bevásárlásban is tudok segíteni, 
ha szólnak, megbeszéljük az időpontot, és átmegyünk és bevásárolunk. Most aktuális a 
szociális tűzifa igénylése, szívesen viszek, hozok nyomtatványt, esetleg segítek a kitöltésében 
is. Tehát ilyen önkormányzati ügyek intézésében is nyugodtan lehet hozzám fordulni, nagyon 
szívesen segítek! Ha valaki nem tud kijönni a hivatalba, akkor is szóljon nyugodtan, 
kimegyek és behozom a hivatalba! Vagy, ha mondjuk személyi igazolványt kell csináltatni, 
akkor Rétságra a kormányablakba is át tudom vinni! Tehát ilyesmikkel kapcsolatban 
nyugodtan szóljanak nekem, megbeszéljük, és megoldjuk! Lehetőleg egynappal előre 
jelezzék, ha igénybe vennék a buszt, hogy már előző nap tudjak róla, hogy kinek hova kell 
mennie. Infúziós kezelésre is hordtam már beteget Rétságra. Tehát próbálom úgy intézni a 
dolgokat, hogy jó legyen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Bocsánat! Még azt mondd el, hogy kedden és csütörtökön van járat Rétságra! 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Igen! Kedden az orvosi rendelés után rendelkezésre állok, és átviszem azokat, akik nehezen 
közlekednek. Akkor 12.00 órakor van vége a rendelésnek, és 12.30 órakor indulnánk 
Rétságra, hogy ki tudják váltani a gyógyszerüket. Csütörtökön pedig 10.00 órakor van vége a 
háziorvosi rendelésnek, és utána rögtön indulhatunk Rétságra! Nyilván úgy jövünk vissza, 
ahogy végeztünk. Fél óra, egy óra múlva, amikor már mindenki készen van! Kérdés? 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Én most látom Önt először, de az a meglátásom, hogy nagyon jó személy kapta ezt a 
megbízatást, munkát! Mennyi időre szól az ön megbízása? Ha komolyan veszi, meddig 
számíthat erre az állásra? 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Remélem, hogy sokáig! 
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Gyenizse György tolmácsi lakos 
Akkor ennek a pénzügyi alapja rendelkezésre áll? 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Így igaz! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Köszönöm szépen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ehhez a településünk normatívát kap az államtól, amihez nyilván hozzá kell tenni az 
önkormányzatnak főleg az üzemanyag költségéhez. Öt évig egyébként a bére garantálva van, 
az állam addig támogatja, de mivel Szécsénkén már 22 éve működik, remélem, hogy mi is 
hosszútávra tudunk majd tervezni! 
 
Somos Hanna tolmácsi lakos 
Csak orvosi dolgokat említette! Ezen kívül – mondjuk kulturális rendezvények 
megtekintésére – másra is lehet igénybe venni a szolgáltatást? 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Ha van rá igény természetesen! Volt már arra példa, hogy a gyermekeket szállítottam vele 
Budapestre, mert meghívást kaptak a GYEA-tól, vagy például a katolikus egyház tagjaival 
mentünk nyitrai kirándulásra. Ha van rá igény, semmi akadálya nincs! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A helyi nyugdíjas klub tagjait is vittük színházlátogatásra Rétságra! Ez eddig is így volt, ez 
után is van erre lehetőség! 
 
Pánczél Attila tolmácsi lakos 
Egy éve költöztünk ide a Sziluska utca 4. számba. Hogyan vehetjük igénybe a szolgáltatást, 
hogy érhetjük el Önt? 
 
Sinka Renáta falugondnok 
A telefonszámom nagyon sok helyre ki van függesztve, és van Facebook oldalunk is, ami 
közzé van téve. 
 
Pánczél Attila tolmácsi lakos 
Nem igazán járok sehova, lenne szíves megadni? 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Igen! 
 
Pánczél Attila tolmácsi lakos 
Köszönöm szépen! 
 
Sinka Renáta falugondnok 
Van még kérdés? 
Amennyiben nincs, akkor megköszönöm, hogy meghallgattak! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Engedjék meg, hogy öt perc szünetet rendeljek el, mert mentor asszony menni szeretne, 
hiszen gyerekszállítási feladatok várnak rá! Köszönjük, hogy itt volt! 
 
Herédné .. Györgyi elköszön és távozik az ülésteremből. 
 

- Tájékoztatás az elmúlt időszak gazdálkodásáról, a jövő évi tervekről 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Folytatnám a közmeghallgatást, ha megengedik ülve. Köszönöm. 
Igyekszem rövid, és velős lenni! Az eddigi 17 évben, amióta én polgármester vagyok, a 
településünknek soha nem voltak pénzügyi gondjai, így most sincsenek! Ezt ki merem 
jelenteni! Sőt, azt mondom, hogy jól állunk! Rétság és Nagyoroszi kivételével a környező 
települések egy kicsit irigykedve néznek ránk! Tudjuk fizetni a rezsiket! Sajnos sok olyan 
önkormányzat van, akik nem tudják fizetni! Azt gondolom, hogy a képviselő-testületünk jól 
gazdálkodik a vagyonunkkal! 
Először a pályázatokról szeretnék beszámolni, hogy mi az, amit az idén az önkormányzat 
megpályázott. A szennyvíz beruházást a végére hagyom, mert tudom, hogy arra sokan 
kíváncsiak! A falugondnoki busz pályázatot még a tavalyi évben indítottuk meg, de csak az 
idén jutottunk hozzá, így csak most tudtuk beindítani a falugondnoki szolgálatot. A csúszás az 
Orosz-Ukrán háború miatt történt, mivel az autógyártók is visszavettek a gyártásokból. A 
pályázat egyik kritériuma az volt, hogy a régi buszunkat fel kell ajánlani egy külhoni magyar 
településnek, vagy külhoni szervezetnek. A képviselő-testület úgy döntött, hogy a régi 
buszunkat Kostelekre – a Kárpátok közepén található magyar település – a Szellő 
Egyesületnek ajánlja fel! Az egyesület vezetője Vaszi Levente. Ő kinti magyar gyerekeket 
oktatja magyar nyelvre a saját házában és a busszal szállítja oda őket. Én azt gondolom, hogy 
a busz nagyon jó helyre került! Remélhetőleg sok gyermeket ki fog szolgálni még! A jelenlegi 
buszunk 14.999.000 Ft-ba került, ez volt a pályázati lehetőség, és így indulhatott be a 
falugondnoki szolgálatunk!  
TOP PLUSZ pályázaton is részt vettünk, a hivatal szigetelésére, nyílászárók cseréjére, 
fűtéskorszerűsítésre, de ennek eredményére még várnunk kell. 
Szintén a TOP PLUSZ pályázaton pályáztuk meg az orvosi rendelő felújítását. Akik régebben 
képviselők voltak, emlékeznek rá, hogy utoljára 2009-ben pályáztunk rá, és most már ugyan 
csak nagyon ráférne a nyílászáró csere és a fűtéskorszerűsítés! 
A Magyar Falu Programban két pályázatot nyújtottunk be. Az egyik a Szabadság-Béke-
Sziluska utcákat összekötő földút aszfaltozása. Ezt már két cikluson keresztül is szerettük 
volna megvalósítani, sajnos most is forráshiány miatt tartaléklistára helyeztek minket! Ha ez 
megvalósulhatna, akkor elmondhatnánk, hogy Tolmácson minden út aszfaltos! 
Viszont a Magyar Falu Programban megnyertük a presszó előtti út aszfaltozását! Ez tervezési 
hibák végett elhúzódott, de most már úgy néz ki, hogy legkésőbb tavasszal elkészül az út! Ezt 
a pénzt már megkaptuk, a számlánkon van! 
Volt Rétsággal egy terület cserénk! Aki ismeri a volt laktanya területét, az tudja, hogy az 
úgynevezett hangárok hol vannak. Annak a területnek a tulajdonosa Rétság Város 
Önkormányzata, de az Tolmács község közigazgatási területén van! Rétság már nagyon rég 
óta szerette volna, ha az ő közigazgatási területükhöz tartozna, ami érthető is! Én mindig is 
azon a véleményen voltam, hogy érthető ez, hiszen Rétság kezelte a laktanyát is, tehát kezelje 
továbbra is Rétság ezt a területet egyben. Nyilván nem ingyen adjuk át. Nagyon rég óta 
folytak a tárgyalások ez ügyben Rétsággal. Szerettük volna, ha övéké lesz ez a terület, adjanak 
nekünk át a rétsági ipari területből közigazgatási területként egy üzemet. Ebbe nem akartak 
belemenni! Folytak a tárgyalások, és Hegedűs Ferenc polgármester révén – akkor még ő volt 
a polgármester – jött az ötlet, hogy amennyiben átadunk nekik a 8,5 ha területből 6 ha 
területet közigazgatásilag, akkor a 2 ha területet és két csarnokot a tulajdonunkba adják! 
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Testületünk úgy gondolta, hogy a két csarnokból még hasznot is tudunk majd húzni a falunak, 
ezért beleegyeztünk. Be is jött ez az üzleti tervünk. Jelenleg ott tartunk, hogy múlt héten 
szerdán alá is írtuk Rétság Város Önkormányzatával a terület megállapodási szerződést. Tehát 
birtokba vehettük a két csarnokot, ők megkapták tőlünk a 6,5 ha területet. A két utolsó – 
Tolmács felé eső – csarnok Tolmács Község Önkormányzat tulajdona. Mielőtt még 
tulajdonba kaptuk volna, kíváncsiak voltunk arra, hogy lenne-e olyan vállalkozó, aki ezt a két 
csarnokot megvásárolná vagy kibérelné. Kiírtunk rá egy árversenyt, amire öten jelentkeztek, 
ebből négy vállalkozás jelent meg a meghirdetett szemlén, ahol bemutattam, hogy mi az, amit 
tulajdonba kapnának! Se víz, se áram nincs benne, erről mindenkit tájékoztattam. 
Felértékelték ezt a területet, és 46 millióban állapították meg a 2,5 ha árát csarnokostul. Az 
egyik kisebb csarnokot a repülősök bérlik Rétságtól, illetve most már tőlünk, ezért azt 
leválasztjuk a 2,5 hektárból, és csak a másik csarnokra írtuk ki az árversenyt. Erre már csak 
kettő vállalkozás adott be árajánlatot zárt borítékban, amit a képviselő-testületi ülésen 
bontottunk föl. Ezt az árversenyt 40.100.000 Ft összegért a Zsemberi Kft. nyerte meg. Velük 
már aláírtuk az előszerződést, és most, hogy a tulajdonunkban van, az ügyvédünk készíti az 
adás-vételi szerződést. A kisebbik csarnok továbbra is az önkormányzat tulajdonában marad, 
amíg a képviselő-testület máskép nem dönt! Ezért a repülősök évi 2,4 millió forint bérleti 
díjat fizetnek nekünk. Jó kis pénzhez jutottunk, és még éves bérleti díj bevételünk is lesz! 
Szennyvíz! Sokan nem hittek benne, hogy megvalósulhat valaha is ez a beruházás! Bánk-
Rétság-Tolmács egy konzorcium tagja vagyunk, így egészében állami beruházás útján valósul 
meg a szennyvízhálózat kiépítése településünkön is! Mindent az állam, illetve a közbeszerzést 
elnyert vállalkozás bonyolít, rendez majd! Most a kiviteli és engedélyes tervek készülnek. 
Ami kereszteket láthatnak az úthálózatunkon, azok mérési pontokként szolgálnak majd, nem 
ott fog elhelyezkedni a csatornarendszer. Úgy néz ki, hogy december elejére a vízügyi 
engedélyes tervek elkészülnek. A kivitelező tartja velünk a kapcsolatot, azt mondta, hogy 
legkésőbb májusban elkezdődnének a kivitelezői munkák. Hogy hol kezdik meg pontosan, 
melyik településen, azt nem tudjuk! A kivitelező azt mondja, hogy általában ott kezdik, ahol a 
legnagyobb munkákat kell végezni. A legnagyobb munkák Tolmácson, illetve Bánkon 
lesznek! Bánkon lesz mindhárom település szennyvíztisztítója - elég nagy lesz, hogy ellásson 
minket -, illetve az üdülőtelep csatornázása lesz kiépítve. 2-3 hetente online konferenciát 
tartanak nekünk ez ügyben a műszaki ellenőr és a kivitelező, amin természetesen részt 
vesznek az érintett település polgármesterei is. Most a felmerült plusz igényeket – cégek 
települtek be Tolmácsra is – kell egyeztetni, hiszen nem csak a lakosságot kell majd ellátni a 
hálózatnak! Az unió erre már nem fog pénzt adni, és most úgy néz ki, hogy az állam 
bevállalja ezt a többletköltséget! Nem az önkormányzatnak és a lakosságnak kell majd ezt a 
többletköltséget megfizetni, bevállalja a magyar állam! Ami biztos, hogy a kivitelezést 2026. 
december 27-éig be kell fejezni, erre van még plusz 3 hónap kifutási idő! Ez már biztos! Alá 
van írva a szerződés, 2026. december 27-én át kell, hogy adják az egész konzorciumi 
beruházást! Bele értve a szennyvíztisztító telepet is! Amikor elkészülnek a kivitelezési tervek, 
szeretnék egy lakossági fórumot összehívni a sportcsarnokba – biztosan sok érdeklődő lesz -, 
és mondja el a kivitelező, hogy a kiépítés hogyan fog megvalósulni! Én például semmit nem 
tudok, hogy a kiépítés után hogyan működik a lakosság rákötése a hálózatra! Amit most 
biztosan tudok az az, hogy megkérdezik majd a lakosságot, hogy melyik oldalra szeretnék 
csatlakoztatni a szennyvizüket! A telekhatáron belül 1 méterre fognak beállni, mint a víznél és 
a gáznál. Hogy utána mibe kerül, vagy, hogy működik a rákötés, ezt nem tudom, de lehet, 
hogy Gyuricza Gergő képviselő társam majd tud valamit mondani ehhez! Megkérem őt, hogy 
mondjon pár gondolatot, hogy kinek mennyibe fog fájni majd a rákötés! A fórum időpontjáról 
ki lesz értesítve a lakosság! Testülettől kérdezem, hogy van-e még, amiről nem beszéltem? 
Ja, a szoc. tüzifa! Többen lesznek jogosultak rá, mert felemeltük a jövedelem határt. Az 
igényeket november 30-ig kell beadni. Utána már nem lehet! Aki úgy érzi, hogy jogosult rá a 
kérelem nyomtatvány a hivatalban elérhető, vagy a falugondnokon keresztül!  
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Nincsenek itt óvodás korú gyermeket nevelő szülők, de el kell mondanom, hogy az 
önkormányzatnak jócskán hozzá kell tenni a költségvetéséből, hogy az óvodai 
szolgáltatáshoz, ami soha nem is bántunk! Hozzá tesszük, csak érezzék azt a szülők is, hogy 
nincs elhanyagolva az óvodánk! Sőt, ha még tudunk, az iskolának is segítünk! Az elmúlt 
évben, amikor bejöttek a rezsi stopok, hogy nem lehet több 20-21 foktól, én azt mondtam az 
intézményvezetőnek, hogy nem akarom meghallani azt, hogy az óvodában a gyerekek fáznak! 
Nem érdekel, hogy mi van kiadva, de 22 fok legyen meg az óvodába és az iskolába is! Ahol 
tudtunk nyilván spóroltunk, mint a csarnokban, ott nem kell annyit fűteni, kitoltuk az idősek 
napját is, a hivatalban is spóroltunk, a jegyző asszony, ha nincs itt, nem fűtjük az irodáját, 
reggel kapcsoltuk be a fűtését. Tényleg megpróbáltunk mindent megtenni! Jövő szeptemberig 
így tervezem, hiszen júniusban választások lesznek, mint tudják, hogy utána mi lesz, majd 
meglátjuk! 
Részemről ennyi lett volna! A képviselő-testületnek van esetleg valami tájékoztatni valója? 
Amennyiben nincs, térjünk át a lakossági felvetésekre! 
 
 

- Lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői részéről érkező helyi 
közügyeket érintő kérdések és javaslatok 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor megkérem Önöket, hogy tegyék fel kérdéseiket, javaslataikat! Amire tudunk helyben 
válaszolunk, amire nem, azt írásban megtesszük! 
 
Bornemisza Sándorné tolmácsi lakos 
Azt szeretném, hogy a testület beszélje meg - ha van rá lehetőség -, hogy a járdán ne 
parkoljanak, mert este balesetveszélyes, eleshetünk a sötétben! Mindenkinek nagy kertje van, 
álljanak be az udvarba! Alig lehet az utcákon közlekedni, mert mindenhol autók parkolnak! A 
Zarándok út szűk, keskeny és ott is két oldalt állnak az autók! Van pár olyan autó, ami 
hónapok óta használatlanul áll az útszélén! A tulajdonosa fizessen közterület használati díjat! 
A másik, hogy a szomszéd ne dobálja át a gazt a kerítésen! Ez már nem egy esetben történt 
meg! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A gaz és a faágak átdobálására csak annyit tudok mondani, hogy birtokvédelmi eljárást lehet a 
szomszéd ellen indítani. A jegyző tud erről bővebben tanácsot adni. 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ha előfordul ilyen probléma, és a szomszéddal nem jutnak dűlőre, akkor nyugodtan lehet 
jelezni a hivatalnak, megindítjuk az eljárást. Adott esetben fel tudjuk szólítani arra, hogy ezt a 
magatartást szüntesse meg!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A használaton kívüli közterületen tárolt, leparkolt autók tulajdonosait már régebben is 
felszólítottuk, el is szállították őket. Már kiadtam, hogy írják össze ismét a közterületen régóta 
tárolt dolgokat. Nem csak a gépjárművekre gondolok, hanem például tűzifára, egyéb 
építőanyagokra is. Nyilván nem azt értem ez alatt, hogy hoznak valakinek egy kocsi fát, 
leöntik a ház elé, és mondjuk ott van egy hétig vagy maximum egy hónapig, amíg be nem 
hordja! Valóban van egy pár olyan gépjármű, ami hónapok óta kinn áll! Fel fogjuk most is 
szólítani a tulajdonosokat, hogy vigye el a közterületről, illetve van egy közterület használatra 
vonatkozó rendeletünk, amiben meghatároztuk a közterület használat díját! Kérjen engedélyt, 
és fizesse meg a díjat! A Szent Lőrinc út az nem az önkormányzat területe, az a magyar közút 
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hatáskörébe tartozik. Nem tudjuk megtiltani, hogy ott valaki megálljon, hiszen a kresz sem 
engedi, hiszen nincs kitéve megállni tilos tábla! Egyébként a rendőrség minden évben tart a 
polgármestereknek egy tájékoztatást a közbiztonság helyzetéről. Hagy mondja itt el, hogy 
Tolmácsot az egyik legbiztonságosabb településnek hozták ki, hozzák ki már évek óta! Hál’ 
istennek! Maradjon is így! Nem is igen látni rendőrautót a településünkön! A hivatalba 
szoktak bejönni, ha valami dolguk van. Fizettünk mi tervezőknek – nem is kevés pénzt -, 
hogy nézzék át az önkormányzat útjait, hogy hol is lehetne parkolni! Az egyik utcába van is 
kitéve egy parkolást segítő tábla. Eléggé veszélyes kanyarulat, és már háromszor szóltam a 
rendőrségnek, hogy jöjjenek ki, és szólítsák föl a tulajdonosokat, hogy hogyan is kell ott 
parkolni! Mindig ígérik, hogy jönnek! Az idén ismét kértem a kapitány urat, hogy jöjjenek ki, 
majd meglátjuk, hogy mi lesz ennek a foganatja! Ha továbbra sem jönnek ki, írok egy levelet 
a kapitány úrnak! Ennyit a mi útjainkról! Nyilván szeretnénk ezeket a dolgokat rendbe tenni! 
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Mikor lesz a tűzgyújtási tilalomnak teljesen vége? Egy hónapban legalább egyszer engedje 
meg a testület a tüzelést! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez előtt két évvel szüntette meg az önkormányzat a tűzgyújtást a településen, mivel a 
kormányhivatal álláspontját vettük figyelembe, hogy nem lehet tüzelni a kerti hulladékot! Az 
idén – szintén a kormányhivatal – másképp értelmezte a jogszabályt! Most az az álláspont, 
hogy engedélyezheti – rendeletben szabályozva – az önkormányzat a tüzelést! Az utolsó 
testületi ülésünkön felmerült a kérdés, hogy alkossunk-e új megengedő rendeletet? A testület 
úgy határozott, hogy nem alkot új rendeletet!  
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Ennek nem örülünk! Nem a lakosságot képviselitek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így is föl lehet fogni, de úgy is, hogy titeket képviselünk! Az önkormányzat ágdarálóra 
pályázott, hogy mindenki rendelkezésére álljon, akinek szüksége van rá a tüzelés helyett. A 
hulladékszállítás keretében van házhoz menő zöldhulladék gyűjtés minden hónapban, amihez 
háztartásonként ingyenesen zsákot is biztosítottunk. Próbáljuk megoldani a problémát! 
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Gondolj bele, hogy hány zsákot tölthetnénk tele zöldhulladékkal! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Ezt is értem! De azt is meg lehet érteni, hogy nagyon sokan nem tüzeltek, hanem 
füstöltek!  
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Van, aki minden héten tüzel! Oda állítja a bográcsot és eltüzeli, amit akar! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sajnos tudom! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Falura jöttem lakni Budapestről! Ott a II. kerületben a telkeken heti egy alkalommal 2 óra 
hosszára engedélyezve van a tüzelés! Itt vidéken – egy faluban lakunk -, mondjuk állatok is 
vannak, nagyobb kertek, és itt nem lehet eltüzelni a gazt! Ez felháborító! Egy képviselő-
testület ne döntsön úgy, hogy a lakosság véleményét nem veszi figyelembe! Ez az én 
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véleményem! Ha hoznak egy rendeletet, abban be kell szabályozni, hogy nedves, füstös, 
szeles időbe nem lehet tüzelni! Na, de hát azt, hogy egy hónapban egyszer nem lehet a száraz 
gazt elégetni! Nem lehet mindent a zöldzsákba betenni, ezt tudjuk! Hogy egyáltalán nem lehet 
tüzelni, ez egy vad szöveg! A gyakorlat azt kívánja, hogy legalább egy hónapban egyszer 
lehessen tüzelni! Nyilván valóan nem füstölni, nem nedves ágat, gazt! Ezek paraméterek, 
ezeket be kell tartani! Mondjuk 10.00 óra és 16.00 óra között beszabályozni! De az, hogy nem 
lehet egyáltalán tüzelni! Már elnézést kérek! Álljon már meg a menet! Ez így nem tökéletes! 
Hát ez egy falu! Könyörgöm! Azért jöttem falura lakni, hogy . . .  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tüzelni akart? 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Hogy tüzelhessek, és hallhassam a kakaskukorékolást! Ezt még egyszer tanácskozzák meg, 
mert ez így nem tökéletes! Nem életszerű!  
 
Bornemisza Sándorné tolmácsi lakos 
A zöldzsákok kisebbek lettek, lényegesen kevesebb fér bele! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Elmondták itt a véleményt! Az biztos, hogy egyelőre nem lehet tüzelni! El kell menni olyan 
helyre lakni, ahol megengedi az önkormányzat a tüzelést! Nyilván lesz testületi ülés. 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Tehát a képviselő-testület szembe megy a lakosság egy igényével?! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezek szerint igen! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Ezt ön így ki is jelenti!? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen!  
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Amit a hölgy mondott, hogy az utcánkba a parkolás nincs jól megoldva, és az embereknek le 
kell menni az úttestre, mert a járdán állnak az autók. Ön szerint az rendben van ugye? Mert 
nem tudnak beavatkozni, mert nem az önkormányzaté az út? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ne ferdítse el uram! Hangfelvétel van róla, hogy mit mondtam! Én azt mondtam, hogy a 
Szent Lőrinc úton nem tudunk mit tenni, mivel a magyar közút kezelésében van! Én a 
hölgynek azt mondtam, hogy eddig is fölmértük, és most is fölmérjük az ott parkoló autókat! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Én nem a KPM útról beszélek, hanem az önkormányzati utakról! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is arról beszélek!  
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
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Ha csak fölszólítja, az kevés! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jah! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Szankcionálni kell! 
 
Bornemisza Sándorné tolmácsi lakos 
Először fel kell szólítani! 
A tüzeléssel kapcsolatban már az is jó lenne, ha tavasszal és ősszel lehetne egy-egy 
alkalommal égetni! Összegyűjteni, megszáradna rendesen és ellehetne tüzelni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Önök nyilván mondják ezt, én azt tudom mondani, amit a képviselő-testület döntött!  
 
Szetei Józsefné tolmácsi lakos 
Miért nem döntenek most másképp? 
 
Dávid Imréné tolmácsi lakos 
Mivel lehet meggyőzni a képviselő-testületet? 
 
Szetei Józsefné tolmácsi lakos 
Plusz munka összekötni az ágakat, felhordani a ház elé! Nekünk már nagyon nehéz! Dupla 
munka ezt megcsinálni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nagyon sok településen betiltották, és ott is élnek idősek, valahogy mégis megoldják! A 
jegyző azt mondta, hogy mivel Tolmácsnak nincs rendelete a tüzelésről, így valószínűleg a 
katasztrófavédelem fog büntetni ezért. 
 
Laki János tolmácsi lakos 
Amíg volt rendelet addig legalább nem az volt, hogy minden nap tüzelt valaki! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Maradjunk annyiba, hogy itt van a képviselő-testület, felteszem a kérdést, hogy hajlandó-e 
ismét tárgyalni a tüzelést? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Hajlandó! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kettőször egy évben! Tavasszal, meg ősszel! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Így van! 
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Nem is kérünk többet! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Jó! Azt gondolom, hogy most született egy kompromisszum! A testület a következő ülésen – 
november elején lesz - újra fogja tárgyalni a tüzelést. Addigra kidolgozunk egy új rendeletet! 
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még valakinek kérdése? 
 
Somos Hanna tolmácsi lakos 
A tüzeléssel kapcsolatosan nagyon jó az évi két alkalom, de ne határozzák meg a napot. Ha 
egy napon el kezd tüzelni mindenki, akkor mindenki a légszennyezettségtől fog fulladozni!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor itt mindennap tüzelni fognak! Egyéb kérdés? 
 
Bornemisza Sándorné tolmácsi lakos 
Ígéretet kaptunk, hogy Gyuricza Gergő képviselő tájékoztat a csatornahálózat rákötésekkel 
kapcsolatban! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Gergő legyél szíves! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Teljesen állami beruházás, még nem vette át a DMRV Zrt. üzemeltetésre. Ilyenkor a 
tulajdonos – az állam – intéz mindent, és amikor megépül és kész van a próbaüzem, az után 
fogjuk átvenni, és az után többet fogok tudni! Azt tudom elmondani, hogy máshol milyen 
példák vannak. Jellemzően a kivitelezésnél a beállásokat meg szokták csinálni minden 
ingatlanhoz. A polgármester úr is mondta, hogy a telekhatáron belül viszik egy méter 
távolságra tesznek egy tisztítóaknát, vagy ledugózzák a bekötés végét. Én ebben a 
beruházásban még nem vagyok benne sem a tulajdonos sem az önkormányzat révén! Máshol 
a telektulajdonosnak kell csináltatni egy rákötési tervet, hogy ráköthessen, és maga a 
kivitelezést. A kivitelezést mindenhol csinálhatja maga a telektulajdonos is. Ez olyan 
szempontból jó, hogy amennyiben van az ismeretségi körében olyan szakembert, aki csinál 
ilyen szennyvíz kivitelezési munkákat akkor ez olcsóbban megoldható. Az, hogy ez mennyi 
kerül? Nehéz rámondani bármit is! Ez attól is függ, hogy a gerincvezetékhez képest hol 
helyezkedik el a bekötés magassága. Kell-e házi átemelő, vagy nem kell? Elég-e a gravitáció? 
Nem elég az út szintjét nézni, mert a csatornahálózat alatta helyezkedik majd el. Ha megvan a 
lejtés, akkor nem kell különösebb beruházás hozzá, de ha nincs, akkor kell az átemelő, ez is 
csak telken belül. Sok mindentől függenek a kivitelezési költségek, például attól is, hogy egy 
udvar le van-e betonozva teljesen? Hol van most a szennyvíztárolója? Ez nagyon a helyi 
viszonyoktól függ! Azt biztosnak látom, hogy egy tervező is fog kelleni, ami lehet olcsóbb is, 
mint máshol egyedileg tervezve. Egy tervezés olyan 60.000 – 120.000 Ft között mozog, de ez 
mindig egyedi munka. Itt – mivel sorozatosan lesz rákötés – biztosan lesz olyan tervező, aki 
elvállalja olcsóbban azért, mert nem kell sokszor lekérni a szakági rajzokat, nem kell sokszor 
közművel egyeztetni. Tehát vannak olyan költségek, amiket meg tud spórolni, ha az egymás 
melletti 5-10 házra kell elkészíteni a terveket, és akkor lehet, hogy már így le lehet verni az 
árakat. Ha közeleg ez az idő, nyilván mi – mint önkormányzat – próbálunk ebben segíteni! 
Akár keresni, aki ezt meg tudja csinálni, akár alkudozásokat lefolytatni! Én bízom benne, 
hogy ebben is fogunk tudni segíteni! Maga a kivitelezés része tényleg az adottságoktól függ, 
akár 100.000-től elmehet fél millióig is! 
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Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Az utakat sajnálom, mert a fő utcánk felújítására nagyon sokat vártunk! Végre elkészült, most 
meg föl fogják túrni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A főutat biztosan, hogy teljesen újra fogják aszfaltozni, mert a közút elő fogja írni nekik. Az 
önkormányzati utak sajnos károsodni fognak, sávos aszfaltozás lesz, ezt megmondta a 
kivitelező! Akárhogy betömörítik a földet, meg fog süllyedni az aszfaltozás! Féltem attól – 
hosszú utcáink vannak -, hogy hogyan fogják megoldani a lezárásokat? Padkán nem vihetik, 
mert egyik oldalon a gáz, másik oldalon a víz megy! Azt mondták, hogy szakaszosan fogják 
csinálni! A rövidebb utcákat egy napra lezárják, lesz olyan, hogy az autóknak kint kell aludni 
egy éjszakára valahol! Az aszfaltozás lehet, hogy rá egy évre fog megtörténni. Örülök neki, 
hogy nem ősszel fogtak neki, nem kell itt a sárban taposni! Azért, ha nyáron esik az eső, 
gyorsan fölszárad! Az biztos, hogy az útjaink állapota nem lesz olyan, mint most! Nem lesz 
egyszerű, de ezt a beruházást várták már sokan! 
 
Dudás Gergelyné tolmácsi lakos 
Hogy fog majd menni a főúton a forgalom? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szakaszosan fogják csinálni, szerintem nem lesz nagy fönnakadás! Lesz káosz, az biztos! A 
buszközlekedésben, meg a kamion forgalomban! Nem léphetünk vissza! Végig kell csinálni! 
A környék összes településén már mindenhol megvan! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
Jakus Szilvia képviselő távozott az ülésteremből. 
 
 

2. Sportcsarnok bérleti díjának felülvizsgálata 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A sportcsarnok bérleti díját kellene felülvizsgálnunk! Hosszú évek óta 3.000 Ft/óra a díja. A 
környező települések már mindegyik 5.000 Ft/óra díjat kér. Nem mintha ebből nekünk nagy 
bevétel lenne, de ezt csak-csak felül kellene vizsgálni! Ha a tolmácsiak használják, akkor 
nekik nem kell fizetni, ez mindig is így volt. Többen érdeklődtek már más településről, neki 
fizetni kell. Változtassunk a díjon? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Természetesen! Az idegenek fizessenek 5.000 Ft-ot óránként. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mennyire van kihasználva, azt tudjuk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Két csapat, ha jár. Ezek nem tolmácsiak. Tolmácsról az öregfiúk, a kézilabdások és a gyerek 
focicsapat jár. Javaslom, hogy 5.000 Ft/óra bérleti díjat állapítsunk meg november 1-től. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A környező településeken hol 5.000? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  11/2023. (X.17.) jegyzőkönyv 

 12

Rétságon. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ott nagyobb a terem! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem olyan sokkal nagyobb az! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ha ez által nem fog megcsappani a bevétel, nincs ellene kifogásom! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Eddig sem volt számottevő bevételünk belőle! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ki is kell utánuk takarítani, azért ezzel munka is van! Aki sportolni akar, nem sokallhatja! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Ötezer forint . . . 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Elnézést kérek! Ne haragudjon, de testületi ülés van! Ön akkor kap szót, ha én megadom 
Önnek a szót! És illik előtte jelentkezni! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Elnézést kérek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem szoktunk ennyien testületi ülésen lenni, ezért most kérdem, hogy van-e valakinek 
hozzáfűzni valója a témához? 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos jelezte, hogy hozzá szeretne szólni! A polgármester a szót 
megadta. 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Muszáj ezt a készüléket mindig ide hozni?  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, mert hanganyagról írjuk a jegyzőkönyvet! 
 
Gyenizse György tolmácsi lakos 
Az a véleményem, hogy a képviselő-testület fogadja el az 5.000 Ft-ot! Az nem egy olyan 
nagy összeg, ha összejön 10 ember focizni!  
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy az elhangzottak szerint emeljük meg a sportcsarnok bérleti díját, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
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A Képviselő-testület a Sportcsarnok bérleti díjának felülvizsgálata napirendet megtárgyalta, 
és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

79/2023. (X.17.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Sportcsarnok terem 
bérleti díját 2023. november 1. napjától a következő módosításig az 
alábbiak szerint határozza meg: 
Sportcsarnok terem bérleti díja: 5.000 Ft/óra (tolmácsiaknak térítési 
díjmentes). 

 
Határidő: folyamatos a következő módosításig 
Felelős:     polgármester 
 
 
 

3. Nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A nyugdíjas klub újabb támogatás iránti kérelmet nyújtott be. A költségvetésünkben van még 
50.000 Ft keretünk erre. Mi a véleményetek? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Aktívan működnek, úgy, hogy részemről igen! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy a nyugdíjas klubnak még 50.000 Ft egyszeri támogatást adjunk az idén, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

80/2023. (X.17.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Bornemisza Sándorné 
2657 Tolmács, Zarándok út 9. szám alatti lakos a Nyugdíjas Klub 2023. évi 
színház látogatási program támogatására irányuló kérelmét megtárgyalta és 
az államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 
13/2013. (IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 50.000 Ft 
összegben támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a támogatott képviselőjének, 
Bornemisza Sándorné részére készpénzben kerül kifizetésre. A támogatás 
kifizetése egy összegben történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2023. december 31. 
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben 
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2024. március 31. 
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A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra 
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás 
megkötésére. 
 
Határidő: kérelmező értesítése azonnal 
Felelős:     polgármester 

 
 
 

4. Településrendezési eszközök módosítása a tervezett M2 gyorsforgalmi út Rétság 
elkerülő szakasza területén 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt a közmeghallgatáson nem említettem önöknek! Rétságon meg fog épülni a Rétságot 
elkerülő M2-es út. Az első üteme a bánki körforgalomtól a Diósjenői körforgalomig fog 
megépülni ez a kétszer két sávos gyorsforgalmi út. Mivel ez érinti Tolmács közigazgatási 
területét is, ezért kell módosítani a településrendezési eszközöket. Ezt egy központi cég 
csinálta, és a mi főépítészünk ezt mindig véleményezte. Arról kell most döntést hoznunk, 
hogy ezt a módosítást elfogadjuk! Ennyi az egész, nagyon sok mindent nem tudunk vele 
csinálni! Hogy ez mikor fog megépülni, nem tudni. Jelen pillanatban ott tartanak, hogy 
kiviteli terveket készítik. Vélemény, kérdés van-e? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett településrendezési eszközök módosítása tervezetet, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Településrendezési eszközök módosítása a tervezett M2 gyorsforgalmi 
út Rétság elkerülő szakasza területén napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 
81/2023. (X.17.) Képviselő-testületi határozat 
 
1./ Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
„Településrendezési eszközök módosítása a tervezett M2 gyorsforgalmi 
út Rétság elkerülő szakasza területén” című készülő tervvel kapcsolatban 
az egyes tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I. 
11.) Korm. rendelet 1. § (3) bekezdése és a 3. § szerint az Önkormányzat 
kikérte a környezet védelméért felelős államigazgatási szervek véleményét a 
Környezeti Vizsgálat szükségességéről. A dokumentáció és a beérkezett 
vélemények alapján a Képviselő-testület úgy dönt, hogy a 
településrendezési eszközök módosításához Környezeti Vizsgálat 
lefolytatása nem szükséges.   
 
2./ Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Tájékoztatási 
dokumentáció partnerségi egyeztetési eljárását – tekintettel arra, hogy az 
egyeztetés során észrevétel a partnerektől a meghirdetett 15 nap alatt nem 
érkezett - lezárja.   
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3./ Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete a dokumentáció 
megalapozó vizsgálatok és alátámasztó javaslatok tartalmi követelményeire 
vonatkozó főépítészi feljegyzésben foglaltakat tudomásul veszi. 
 
4./ Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete TT1 Tanácsadó és 
Tervező Kft. Nemesánszky Ildikó okl. építészmérnök, vezető 
településrendező tervező (TT/1 01-1641) által készített 
„Településrendezési eszközök módosítása a tervezett M2 gyorsforgalmi 
út Rétság elkerülő szakasza területén” című dokumentációt megismerte, 
az abban foglaltakkal egyetért. Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-
testülete felhatalmazza a Polgármestert a 419/2021. (VII. 16.) Korm. 
rendelet 68. § (2) bekezdése szerinti végső szakmai vélemény megkérésére 
az állami főépítész hatáskörében eljáró Nógrád Vármegyei 
Kormányhivataltól. 
 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot küldje meg 
a tervezőnek a dokumentáció végleges formában történő elkészítése végett.  
 
Határidő: a végső szakmai vélemény kérésére 2023. november 15. 
Felelős:     Hajnis Ferenc polgármester 

 
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az 
ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 

 


